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Protokół Nr LXIX/24 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego 

VI kadencji 
odbytej w dniu 16 lutego 2024 roku 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1 (czas 0:00;00 – 0:01;50) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:05 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza, kierowników 
jednostek, naczelników, Radcę Prawnego Pana Piotra Flatow oraz wszystkich gości 
zaproszonych przybyłych na sesję. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że  
w sesji uczestniczy 13 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana do podjęcia 
prawomocnych uchwał. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 
 
 
Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

 
 

Punkt 2 (czas 0:01;50 – 0:02;15) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 
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Nikt z Radnych nie wnosił zmian do porządku obrad. 
 
Obowiązujący porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji Rady Powiatu z dnia 19 grudnia 2023 r. 
4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami – druk nr   
    3751. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych.  
6. Trybuna obywatelska. 
7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 
8. Rola i działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim oraz  
     informacje na temat sytuacji na rynku pracy w Powiecie Drawskim w roku 2023 –  
     druk nr 3735. 
9. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu za rok 2023 – druk nr 3697. 
10. Sprawozdanie  z działalności Komisji Rady Powiatu za rok 2023 – druk nr 3698,  
     3699, 3700, 3701, 3702. 
11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli za rok 2023 r. –  
     druk nr 3703. 
12. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za rok 2023 – druk nr  
      3748. 
13. Sprawozdanie Starosty Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
       i Porządku za rok 2023 – druk nr 3746. 
14. Sprawozdanie z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie  
       w sprawie powierzenia Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy um. St. Żeromskiego  
       w Drawsku Pomorskim zadań powiatowej biblioteki publicznej – druk nr 3722. 
15. Analiza sytuacji życiowej kombatantów i osób represjonowanych za rok 2023 –  
      druk nr 3729. 
16. Podjęcie uchwały w spraw 
a) rozpatrzenie skargi na działalność Starosty Drawskiego – druk nr 3716; 
b) powierzenia Województwu Zachodniopomorskiemu prowadzenia zadania 
publicznego obejmującego wykonanie dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi 
powiatowej nr 1978Z na odcinku droga wojewódzka 175 – Oleszno wraz z budową 
obiektu mostowego k/m Oleszno w granicach administracyjnych Powiatu Drawskiego 
– druk nr 3750; 
c) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku dokumentowania dopłat 
– druk nr 3754; 
d) uchwalenia „Programu rozwoju pieczy zastępczej powiatu drawskiego na lata 2024 
– 2026” – druk nr 3737; 
e) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2024 
– druk nr 3724; 
f) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024 – druk nr 3739;  
g) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Drawskiego na lata 2024 – 2040 – druk nr 3740. 
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17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
18. Komunikaty i sprawy różne. 
19. Zakończenie sesji. 
 

 
 

Punkt 3 (czas 0:02;16 – 0:05;12) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z LXVIII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 19.12.2023 r. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z LXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 19.12.2023 r. 
 
 
           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. 
 
           Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z LXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 19.12.2023 roku?  
 
           Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z LXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 
19.12.2023 r 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy  
0 głosach „przeciw” i  
0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z LXVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
19.12.2023 r. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Punkt 4 (czas 0:05;14 – 0:15;38) 

 

            Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami oraz poprosiła Pana Starostę o przekazanie 
informacji. 
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          Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 
sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

           Starosta powiedział, że jeżeli ktoś z Radnych ma pytanie odnośnie sprawozdania 
to udzieli odpowiedzi. 

 

         Głos zabrała Radna B. Głowacka, która poprosiła o informacje dotyczącą zniżek 
na bilety PKS. 

 

         W odpowiedzi na zapytanie Radnej B. Głowackiej Starosta powiedział, że ulga  na 
bilety PKS dla młodzieży dojeżdżającej do szkół wynosi aktualnie 30%. 

 

         Głos zabrała Przewodnicząca Rady i zadała pytanie dlaczego bilety dla dzieci 
 i młodzieży dojeżdżającej z Ostrowic były droższe niż bilety dla dzieci i młodzieży 
dojeżdżającej z Drawska, Czaplinka i Złocieńca? 

 

          Starosta odpowiedział, że trwają rozmowy w tej sprawi, aby ceny biletów były 
jednakowe dla wszystkich dojeżdżających do szkół. 

 

          Przewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze pytania do Pana Starosty? 

 

         Głos zabrał R. Kurzątkowski z zapytaniem dotyczącym tego jak powiat może 
pomóc z dofinansowaniem na podtrzymanie budynku straży pożarnej na wniosek 
Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim? 

 

          Pan Starosta odpowiedział, że finansowanie samego podtrzymania budynku nie 
ma sensu, ponieważ poszłoby na ten cel za dużo środków i w tym przypadku potrzebne 
jest długotrwałe rozwiązanie.  

 

           Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? 
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          Głos zabrała Radna B. Głowacka z zapytaniem dotyczącym zmian regulaminu 
organizacyjnego Urzędu Pracy?    

 

          Starosta odpowiedział, że zmiany wynikają ze zmniejszonej liczby bezrobotnych 
i ogólnej poprawy stanu bezrobocia w Powiecie Drawskim. 

 

          Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś z Radnych ma jeszcze pytania do Pana 
Starosty? 
 
          Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 5 (czas- 0:15:39 – 0:34;26) 

 

          Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim są interpelacje, wnioski i zapytania. 

 

          Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

 

        Radny Z. Dudor złożył interpelacje w sprawie zabezpieczenia środków na 
przebudowę drogi na odcinku Sośnica-Będlino. 

 

Treść interpelacji Radnego stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

         Radny K. Korczyński złożył interpelację w sprawie rozważenia przywrócenia po 
ponownej ocenie zasadności aktu odwołania z funkcji dyrektora szpitala Pani Ewy Gizy.  

 

Treść interpelacji Radnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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    Radna B. Głowacka złożyła interpelacje w sprawie remontu dachu hali widowiskowej 
w Złocieńcu. Ustalenie kwot ulgowych oraz możliwości dofinansowania przez Gminę 
Złocieniec do opłat za korzystanie z hali przez organizacje pozarządowe. 

Treść zapytania Radnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

     Radny M. Banaszek złożył interpelację w sprawie wyremontowania drogi Żabin-
Nowe Laski. 

 

Treść interpelacji Radnego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 6 (czas 0:34;28 – 0:40;26) 

 

        Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest trybuna obywatelska. 

 

      Głos zabrała Przewodnicząca Rady, aby złożyć interpelacje w imieniu Pana Romana 
Cyca-Radnego Miejskiego w Złocieńcu, w sprawie remontu studzienki kanalizacyjnej 
na ulicy Gronowskiej w Złocieńcu oraz zamontowania barier energiochłonnych na 
zakręcie przy ulicy Połczyńskiej w Złocieńcu. 

 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 9 i  nr 10 do protokołu. 

 

         Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała: „Zapewne pamiętacie Państwo 
sytuację dotyczącą pomówień i sprawy wyemitowanej w Radiu Szczecin i Radiu 
Koszalin 22 kwietnia 2022 roku. Gdzie była mowa o tym, że Pan Melnyczok, Pan 
Włodarczyk i Ja byliśmy pomawiani o to bo to było pomówienie, o nieprawidłowości 
związane albo z przetargami, albo z podpisanymi umowami. W lipcu tamtego roku 
Prokuratura w Wałczu zakończyła śledztwo, ale Pan Nagórski, który był inicjatorem 
tych pomówień i złożenia do Prokuratury w Wałczu tej sprawy, złożył apelację, że nie 
podoba mu się przeprowadzenie tej sprawy, w związku z tym Prokuratura w Wałczu 
dalej przeprowadzała śledztwo, analizowała wszystkie dane i w styczniu tego roku 
prokuratura ze względu na brak jakichkolwiek czynności, które by udowadniały winę 
Pana Melnyczoka, Pana Włodarczyka i moją umorzyły bo takiej winy po prostu nie 
było. W związku z tym ukazała się audycja gdzie redaktor stwierdził jako konflikt  
w Powiecie Drawskim, prokuratura umorzyła postępowanie.” 
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Punkt 7 (czas 0:40;28 – 1:00;25) 

 

       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami. 

 

      Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która złożyła sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju w okresie między sesjami.  

  

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

          Następnie sprawozdania z działalności Komisji w okresie między sesjami 
złożyli: 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej – R. Kurzątkowski; 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji- Pan M. Banaszek; 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- Pani G. Buczek; 

Przewodniczący Komisji Oświaty- Pan R. Kurzątkowski. 

 

          Przewodnicząca Rady razem z Starostom podziękowała oraz pogratulowała Pani 
Marzenie Dzieży- byłej Dyrektor zarządzającej Szpitala im. Matki Teresy z Kalkuty za 
jej zasługi dla szpitala. 

 

          Głos zabrał Radny J. Kozłowski, aby pogratulować Pani Marzenie Dzieży. 

          Głos zabrała Radna G. Polak, aby podziękować za pracę Pani Dyrektor. 

 

Punkt 8 ( czas 1:00;48 – 1:50;24) 

 

          Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest rola i działalność 
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Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim oraz informacje na temat sytuacji 
na rynku pracy w Powiecie Drawskim w roku 2023  – druk nr 3735. 
 
           Głos zabrał Pan H. Andrałojć Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku 
Pomorskim wraz z zastępcą Dyrektora Panią A. Kuropatnicką, którzy szczegółowo 
omówili zmiany na rynku pracy Powiatu Drawskiego, jak wygląda praca Urzędu Pracy, 
budżet Urzędu Pracy- wyświetlona została prezentacja. 
 
Treść prezentacji stanowi załącznik nr 12 i nr 13  do protokołu. 
 

           Przewodnicząca Rady zabrała głos aby pogratulować Dyrektorowi za wszystkie 
lata pracy i życzyła przyszłych sukcesów Dyrektorowi Urzędu Pracy oraz jego 
pracownikom. 

 

          Głos zabrała G. Buczek i zadała pytanie: „Trzech największych pracodawców 
było z Czaplinka, 83 osoby zatrudnione cudzoziemców również z Czaplinka. Jak to się 
przekłada na daną, że ta liczba bezrobotnych wzrosła? Bo przecież właśnie tam ten 
rynek pracy mi się wydaje jest bardzo rozwinięty przez ten Rimaster, Kabel to co się 
stało, jakiś zakład upadł?” 

 

          Głos zabrała Zastępca Dyrektora Pani A. Kuropatnicka, która powiedziała: 
„Kabel Technik Polska po przeliczeniu wzrostu minimalnego wynagrodzenia i liczby 
pracowników, których nie był z tą liczbą przejść do kolejnego roku i już w listopadzie 
wręczył wypowiedzenia i osoby, które straciły pracę z grudniem i styczniem tego roku.”  

        Głos zabrał Pan Dyrektor Andrałojć i dodał jeszcze, że wielu pracodawców woli 
zatrudniać na pół i trzy czwarte etatu niż na cały etat ze względu na koszt utrzymania 
pracownika. 

 

          Przewodnicząca Rady zadała pytanie czy to prawda, że zakład Kabel Technik 
Polska w Białogardzie został zamknięty i czy zakłady w Drawsku i Czaplinku zostaną 
zamknięte? 

 

Pan Dyrektor Andrałojć odpowiedział: „Na razie takich strasznych sygnałów nie 
mamy.”   

 

Głos zabrał Z. Dudor i skomentował: „Dziwne jest zjawisko, że największe bezrobocie 
jest w Gminie Czaplinek i jednocześnie najwięcej zatrudnionych w Gminie Czaplinek 
jest Cudzoziemców. 
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           Pan Dyrektor Andrałojć powiedział, że wynika to z faktu, że w Czaplinku zakład 
Agrofreeze gdzie potrzeba wielu pracowników a mieszkańcy Czaplinka nie chcą tam 
pracować dlatego pracuje tam wielu Ukraińców. 

 

         Głos zabrał K. Korczyński z zapytaniem w jakiej dziedzinie Urząd Pracy pomaga 
nostryfikować dyplom i z jakiej pomocy mogą korzystać cudzoziemcy? 

 

         Zastępca Dyrektora A. Kuropatnicka odpowiedziała, że przede wszystkim pomaga 
się z nostryfikacją lekarzom a cudzoziemcy mogą korzystać z każdej pomocy jaką 
przewiduje ustawa. 

 

         Głos zabrał Pan Dyrektor Andrałojć, aby podsumować swoje 20 lat pracy jako 
dyrektor i przejście na emeryturę.  

 

         Głos zabrał Pan Starosta, aby pogratulować i podziękować Panu Dyrektorowi 
Andrałojciowi za jego pracę oraz życzył zdrowia i spokoju na emeryturze. 

  

         Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła pół  godziny przerwy. 

 

 

Punkt 9 (czas 2:35;07 – 2:39;30) 

 

           Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są 
sprawozdania z działalności Rady Powiatu za rok 2023 – druk nr 3697. 

 

          Przewodnicząca Rady odczytała sprawozdanie z działalności Rady Powiatu 
Drawskiego za 2023 rok.  

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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         Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do omówionego 
sprawozdania? 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Punkt 10 (czas 2:39;31 – 2:53;12) 

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu za rok 2023 – druk nr 3698, 3699, 3700, 3701, 
3702. 

  

          Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 
sprawozdania Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej R. Kurzątkowskiego. 

 

          Radny R. Kurzątkowski powiedział, że nie będzie powielał informacji zawartych 
w sprawozdaniu odczytanym przez Panią Przewodniczącą i przedstawił skróconą wersję 
sprawozdania komisji.  

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego komisji 
Skarg Wniosków i Petycji M. Banaszka 

 

           Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji M. Banaszek odczytał 
sprawozdanie z działalności komisji. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczą komisji Budżetu 
Gospodarki i Rozwoju G. Polak. 
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          Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji G. Polak odczytała 
sprawozdanie z działalności komisji. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

          Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczą komisji Zdrowia 
i Bezpieczeństwa Publicznego G. Buczek. 

 

          Przewodnicząca komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego G. Buczek 
odczytała sprawozdania z działalności komisji. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego komisji 
Oświaty R. Kurzątkowskiego. 

 

           Przewodniczący Komisji Oświaty R. Kurzątkowski odczytał sprawozdanie  
z działalności komisji. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

         Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania do odczytanych sprawozdań? 

 

          Nikt pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 11 (Czas 2:23;16 – 2:55;46) 

 

           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli na 2023 rok – druk nr 3703. 
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       Przewodnicząca Rady poprosiła Pana Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
R. Kurzątkowskiego o przedstawienie sprawozdania z przeprowadzonych kontroli za 
rok 2023. 

 

       Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kurzątkowski odczytał sprawozdanie 
z kontroli przeprowadzonych za 2023 rok.  

 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

        Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do odczytanego sprawozdania? 

 

        Nikt pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 12 (czas 2:55;50 – 3:00;48) 

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie Starosty 
z prac Zarządu Powiatu Drawskiego za rok 2023 – druk nr 3748. 

 

         Pan S. Cybula Starosta Drawski odczytał sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu 
Drawskiego za 2023 rok. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

          Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania? 

 

          Nikt pytań nie zgłaszał.  
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Punkt 13 (czas 3:00;53 – 3:05;11) 

 

          Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie Starosty 
Drawskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2023 – druk nr 
3746. 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła Panią W. Rakowską Inspektora w dziale 
Zarządzanie Kryzysowe o przedstawienie sprawozdania. 

 

         Pani W. Rakowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2023. 

 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

        Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do sprawozdania? 

 

        Nikt pytań nie zgłaszał. 

 

Punkt 14 (czas 3:05;14 – 3:07;57) 

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest Sprawozdanie  
z realizacji porozumienia Powiatu z Gminą Drawsko Pomorskie w sprawie powierzenia 
Bibliotece Publicznej Miasta i Gminy im. St. Żeromskiego w Drawsku Pomorskim 
zadań powiatowej biblioteki publicznej – druk nr 3722. 

 

        Przewodnicząca poprosiła Pana Z. Stępkowskiego pełniącego obowiązki 
kierownika biblioteki o przedstawienie sprawozdania. 

 

        Pan Z. Stępkowski przedstawił sprawozdanie o sposobie wydawania środków 
dotacji przeznaczonych na realizację fakultatywnych zadań powiatowych przez Miejską 
i Powiatową Bibliotekę Publiczną. 
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Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

       Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania do wypowiedzi Pana 
Kierownika biblioteki? 

 

     Nikt pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 15 (czas 3:07;58 – 3:11;54) 

 

       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest analiza sytuacji 
życiowej kombatantów i osób represjonowanych za rok 2023 – druk nr 3729.  

 

        Przewodnicząca Rady poprosiła Panią M. Katuszonek Inspektora w wydziale 
Organizacyjnym o przedstawienie informacji. 

 

        Pani M. Katuszonek przedstawiła szczegółowo informacje zawarte w analizie. 

 

Treść materiału stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

       Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma jakieś pytania do analizy? 

 

      Nikt pytań nie zgłaszał.  
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Punkt 16 (czas 3:11;56 – 4:07;59) 

 

        Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do następnego 
punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Starostę Drawskiego – druk nr 3716. 

 

        Przewodnicząca Rady poprosiła M. Banaszka Przewodniczącego Skarg Wniosków 
i Petycji o zabranie głosu w sprawie. 

 

         Głos zabrał M. Banaszek i powiedział, że skarga wpłynęła na Starostę Drawskiego 
od Salezjańskiego Ośrodka wychowawczego w Trzcińcu w związku z nie 
przekazywaniem środków dla placówek w Trzcińcu, otrzymywanych z Ministerstwa 
Edukacji i Nauki. 22 stycznia 2024 r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji rozpatrzyła 
skargę wniesioną przez Pana T. Kościelnego, z uzasadnienia wynika, że przez ostatnie 
5 lat Powiat Drawski tylko raz w 2021 roku przekazał łączne środki w wysokości niższej 
niż otrzymane z Ministerstwa Edukacji. Natomiast w okresie od 2019 do 2023 roku 
Powiat wpłacał na rzecz ośrodka kwotę o 1 800 000 zł większą niż kwotę otrzymywaną 
w ramach oświatowej subwencji ogólnej. Wobec tego zasadne jest podjęcie uchwały 
 w przedmiotowej sprawie. 

 

        Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały? 

 

        Głos zabrała Radna B. Głowacka z zapytaniem dlaczego środki przekazywane dla 
Salezjańskiego Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu nie były wysyłane w terminie? 

 

         Głos zabrał Radny J. Kozłowski i powiedział, że skarga nie dotyczyła terminów 
wpłat dla Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu tylko nie przekazywania w pełnej 
wysokości dotacji na funkcjonowanie placówki. 

 

          Przewodnicząca Rady zadała pytanie do Pana Starosty czy środki rządowe 
przychodziły do Starostwa w terminie?      

 

          Starosta odpowiedział, że gdyby nie zostały wyemitowane obligacje na 6 600 000 
zł to nie tylko ośrodek w Trzcińcu nie otrzymałby środków, ale i wszystkie Powiatowe 
jednostki. 
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          Głos zabrała B. Głowacka, która zapytała dlaczego skarga została uznana za 
niezasadną skoro z uzasadnienia wynika, że skarga jest zasadna?  

 

           Przewodnicząca Rady zadała pytanie Pani Radnej B. Głowackiej jakby nie miała 
Pani środków na cokolwiek to skąd by Pani je wzięła i jak by Pani je przekazała? 

 

           Głos zabrała B. Głowacka i powiedziała, że chce wrócić do treści skargi. 

 

          Głos zabrał J. Kozłowski, który powiedział, że twierdzenia Radnej B. Głowackiej 
są nadinterpretacją i powtórzył, że skarga nie dotyczyła terminów wpłat tylko ich 
wysokości. 

 

          Przewodnicząca Rady powiedziała, że ośrodek ostatecznie dostał brakujące 
środki a nawet i więcej, następnie Przewodnicząca poprosiła Pana Starostę o podanie 
dokładnej sumy tej nadwyżki. 

 

          Głos zabrał Starosta S. Cybula i powiedział, że Ośrodek w Trzcińcu otrzymał  
o 1 809 000 zł więcej. 

 

          Głos zabrała Radna G. Polak  i zadała pytanie do Pana Starosty czy to prawda, że 
rozmowy w sprawie złożonej skargi z Dyrekcją ośrodka w Trzcińcu odbyły się 
wielokrotnie?    

 

          Pan Starosta odpowiedział, że rozmowa odbyła się raz. 

 

          Głos zabrała Radna G. Polak i przedstawiła propozycje aby jednostki oświatowe 
prywatne były finansowane bezpośrednio przez Ministerstwo Edukacji argumentując 
faktem, że sytuacje takie jak ta z Trzcińcem ma miejsce w większości Powiatów  
w Polsce. 

 

           Głos zabrała B Głowacka, która powiedziała, że kwota, którą podał Pan Starosta 
dotyczy okresu od 2019 do 2023 roku.  
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           Głos zabrał Pan Starosta i odczytał treść pisma otrzymanego od adwokata: 
„Niedopuszczalna jest sytuacja, że Starosta Drawski, który środki na dotacje dla wyżej 
wymienionych podmiotów wzywających otrzymane z Ministerstwa powinien przekazać 
dla tych podmiotów rozdysponowuje je w pierwszej kolejności na edukacje publiczną 
dla jednostek Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim. Co jest działaniem nie 
zgodnym z prawem ponieważ środki z Ministerstwa dla Salezjańskiego Młodzieżowego 
Ośrodka Wychowawczego w Trzcińcu jak również szkoły branżowej pierwszego 
stopnia powinny być przekazywane tym podmiotom w takiej samej wysokości w jakiej 
wpływają z Ministerstwa do starostwa Powiatowego niezwłocznie po ich otrzymaniu.”       

 

         Głos zabrała Przewodnicząca Rady i powiedziała, że cała ta dyskusja jest 
niepotrzebna ponieważ środki zostały przekazane. 

 

         Głos zabrał K. Korczyński i powiedział kiedy skarga jest zasadna a kiedy nie, czyli 
skarga jest zasadna wtedy kiedy nie znajduje usprawiedliwionych podstaw  
a w przypadku skargi złożonej przez Pana Księdza Dyrektora T. Kościelnego treść 
skargi dotyczyła nie przekazania środków, które zostały ostatecznie wypłacone. Radny 
dodał jeszcze, że nie podobała mu się wypowiedź Księdza Dyrektora dotycząca tego, że 
musi patrzeć Radzie Powiatu na ręce i przychodzić na każdą sesję. Radny K. Korczyński 
zadał jeszcze pytanie Panu Księdzu Dyrektorowi czy brakuje ośrodkowi pieniędzy? 

 

        Głos zabrał Pan Ksiądz Dyrektor T. Kościelny i odpowiedział, że Salezjańskiemu 
Młodzieżowemu Ośrodkowi w Trzcińcu nie brakuje funduszy. 

 

        Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni mają 
pytania do odczytanej uchwały? 

 

       Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Drawskiego – druk nr 
3716. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  1 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXIX/452/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Starosty Drawskiego. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
następnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie powierzenia 
Województwu Zachodniopomorskiemu prowadzenia zadania publicznego 
obejmującego wykonanie dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi powiatowej nr 
1978Z na odcinku droga wojewódzka 175 – Oleszno wraz z budową obiektu mostowego 
k/m Oleszno w granicach administracyjnych Powiatu Drawskiego – druk nr 3750 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła Wicestarostę Drawskiego W. Włodarczyka  
o przedstawienie informacji. 

 

          Głos zabrał Pan W. Włodarczyk Wicestarosta Drawski i szczegółowo wyjaśnił 
treść uchwały. 

 

           Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania? 

 

           Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

            Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie powierzenia Województwu Zachodniopomorskiemu prowadzenia 
zadania publicznego obejmującego wykonanie dokumentacji projektowej na rozbudowę 
drogi powiatowej nr 1978Z na odcinku droga wojewódzka 175 – Oleszno wraz  
z budową obiektu mostowego k/m Oleszno w granicach administracyjnych Powiatu 
Drawskiego – druk nr 3750. 

 

 



19 
 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 
podjęła uchwałę Nr LXIX/453/2024 w sprawie powierzenia Województwu 
Zachodniopomorskiemu prowadzenia zadania publicznego obejmującego wykonanie 
dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi powiatowej nr 1978Z na odcinku droga 
wojewódzka 175 – Oleszno wraz z budową obiektu mostowego k/m Oleszno w 
granicach administracyjnych Powiatu Drawskiego – druk nr 3750. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku 
dokumentowania dopłat – druk nr 3754. 

 

          Przewodnicząca Rady poprosiła o komentarz Pana R. Szczuchniaka Naczelnika 
wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

 

         Głos zabrał R. Szczuchniak Naczelnik wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 
który omówił plan wymiany nieruchomości.  

 

         Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały? 

 

         Nikt z Radnych pytań nie miał. 

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości bez obowiązku 
dokumentowania dopłat – druk nr 3754. 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
Jeden Radny nie brał udziału w głosowaniu. 
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podjęła uchwałę Nr LXIX/454/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości bez obowiązku dokumentowania dopłat – druk nr 3754. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie uchwalenia „Programu rozwoju pieczy zastępczej powiatu 
drawskiego na lata 2024 – 2026” – druk nr 3737. 
 

        Przewodnicząca Rady poprosiła o komentarz Panią K. Kowalik Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim.  

 

         Pani K. Kowalik skrótowo omówiła projekt uchwały i dodała, że jeżeli są pytania 
to chętnie odpowie. 

 

         Nikt z Radnych pytań nie miał.  

 

         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie uchwalenia „Programu rozwoju pieczy zastępczej powiatu 
drawskiego na lata 2024 – 2026” – druk nr 3737. 
 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXIX/455/2023 w sprawie uchwalenia „Programu rozwoju pieczy 
zastępczej powiatu drawskiego na lata 2024 – 2026” – druk nr 3737. 

 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2024 – druk nr 3724. 
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       Przewodnicząca Rady poprosiła Pana J. Zbierajewskiego Naczelnika Wydziału 
Finansowego o zabranie głosu.  
 
       Pan J. Zbierajewski powiedział, że zmiany w budżecie są zmianami formalnymi na 
życzenie RIO.  
 
       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2024 – druk nr 3724. 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXIX/456/2023 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2024 – druk nr 3724. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 
 
       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024 – druk nr 3739. 
 
       Pan J. Zbierajewski szczegółowo omówił zmiany w budżecie. 
 
       Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024 – druk nr 3739. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXIX/457/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2024 – druk nr 3739. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
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         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2024 – 2040 – druk nr 3740. 
 
         Pan J. Zbierajewski szczegółowo omówił zmiany w wieloletniej prognozie 
finansowej na lata 2024-2040. 
 
         B. Głowacka zadała pytanie Panu Staroście co z drogą Złocieniec-Darskowo? 
 
         Starosta odpowiedział, że na tą chwilę ciężko mu odpowiedzieć, ale do wyborów 
nie powinny być wprowadzone żadne nowe nie przewidziane zadania.  
 
 
         Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2024 – 2040 – druk nr 3740. 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXIX/458/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2024 – druk nr 3739. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

 

Punkt 17 (czas 4:08;07 – 4:08;34) 

           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

          Głos zabrał Starosta, który powiedział, że wszystkie wnioski zostały przyjęte do 
realizacji.  

 

Punkt 18 (czas 4:08;36 – 4:17;08) 

 

           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne. 
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        Głos zabrała Radna G. Buczek, która zadała pytanie Panu Wicestaroście jak długą 
będą trwały prace remontowe w Złocieńcu.  

 

        Wicestarosta W. Włodarczyk powiedział, że na ten moment nie jest w stanie 
powiedzieć, ale planowany koniec prac to lipiec.  

 
        Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś chce jeszcze coś zgłosić. 
 
        Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który podał dodatkowe informacje  
w sprawie śledztwa prokuratury w sprawie Pana Nagórskiego.  
 
       Przewodnicząca Rady zabrała głos, aby przypomnieć Radnym o składaniu 
oświadczeń majątkowych, ogłosić datę kolejnej sesji Rady Powiatu oraz zaprosić na 
uroczystość z okazji 25-lecia Powiatu Drawskiego.  
 
       Głos zabrała G. Polak aby zadać pytanie odnośnie składania oświadczeń 
majątkowych.  
 
 
       Przewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze pytania lub komunikaty? 
 
 
       Nikt z Radnych nic nie zgłaszał.  
 
 
 

Punkt 18 
 
    
          Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 13:17 zamknęła LXIX sesję Rady Powiatu Drawskiego i poinformowała 
Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu w Wydziale Biuro Rady 
Powiatu. 
 
  
     Protokołowała       Przewodnicząca Rady 
 
  Joanna Rudziewicz                                  Urszula Ptak 
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